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PROCEDIMENT T430 Mocions dels grups polítics municipals

EXPEDIENT NÚM. AJT/103082/2024 DOCUMENT NÚM. 952119/2024

ÀREA Alcaldia-Presidència

UNITAT Secretaria General del Ple

DILIGÈNCIA.-

El Ple, en la sessió AJT/PLE/11/2024 de 23 de setembre de 2024, va aprovar, amb el text que 
figura a continuació, la moció següent:

MOCIÓ PER A MILLORAR LA CONVIVÈNCIA ALS ESPAIS PÚBLICS DE L’HOSPITALET.

Durant l’estiu, els espais públics de la ciutat són especialment utilitzats per part de la població, 
una bona part de la qual no té un habitatge amb les condicions mínimes per a garantir unes 
condicions dignes. Les tendències demogràfiques, per una banda, i les climàtiques, per una 
altra, no plantegen un futur millor; més aviat ens indiquen que els propers anys, especialment 
els propers estius, la situació de l’ocupació de l’espai públic serà més intensa.

Les altíssimes dades de densitat de població i les baixíssimes dades de zones verdes i espais 
públics són ben conegudes per tothom, i mostren les causes principals dels greus problemes 
de convivència que patim.

Les queixes de diversos col·lectius de veïnes i veïns de diferents punts de la ciutat venen de 
lluny. En molts casos han estat discutits en aquest ple, el que demostra que no és un problema 
menor.

Aquest estiu s’ha fet un pla que intentava apaivagar els problemes de convivència a set espais 
de la ciutat, al voltant de la Plaça de la Llibertat, l’Avinguda Severo Ochoa, els Blocs Florida, la 
Plaça Espanyola i el Parc de les Planes. Hem consultat a diferents afectats pels problemes de 
soroll i els continuen tenint.

Però, malauradament, tenim d’altres espais tan conflictius com els que s’acollien al pla d’aquest 
estiu, alguns dels quals han estat tractats aquí, com la Plaça de la Solidaritat o Amadeu Torner, 
i d’altres no, com Plaça Escorsa o Carrer Galvani. De ben segur que la guàrdia urbana pot fer 
un plànol de quins són aquests punts des d’on reben desenes de trucades.

La població que viu a aquests punts manifesta el seu malestar de totes les maneres que els 
canals legals els ofereix, però fins ara sense gaires conseqüències positives. La Síndica de 
Greuges també ha destacat en els seus informes que els sorolls són un dels principals 
problemes de la ciutadania i una de les seves principals queixes.

Hem de tenir clar que els sorolls, especialment a la nit, quan no deixen dormir, no són nomes 
una molèstia, són un problema de salut pública.

La solució a aquest problema no és fàcil, i les propostes han d’incorporar solucions a llarg 
termini, que afectin les causes estructurals, i les de curt termini, d’intervenció a peu de carrer, 
per evitar els problemes.

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de l’Hospitalet, a proposta del grup municipal de L’Hospitalet 
En Comú Podem-Confluència,
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ACORDA

PRIMER.- Allargar en el temps i dotar de més mitjans el pla UNTOS.

SEGON.- Allargar en el temps i dotar de més mitjans les accions de mediació al carrer i els 
agents cívics i els facilitadors nocturns. Millorar la coordinació entre aquests serveis i la guàrdia 
urbana i d’altres organismes municipals.

TERCER.- Ampliar les campanyes sobre civisme a les escoles i centres d’educació en el lleure, 
coordinadores d’entitats, organismes de participació municipals i a la població en general.

QUART.- Ampliar els horaris dels equipaments municipals per a oferir espais d’assaig i esbarjo 
a grups de persones que realitzen activitats de forma regular.

CINQUÈ.- Obrir el debat als consells de districte sobre les mesures a dur a terme a cada barri.

SISÈ.- Traslladar aquest acords als consells de districte, al Consell Escolar, a l’Espai de 
Ciutadania, al Consell Educatiu, al Consell de l’Esport, les associacions de veïns i veïnes de la 
ciutat, la Federació d’Associacions de Veïns i Veïnes de l’Hospitalet.
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